- 国家签证申请表。每位申请人必须填写并签署签证申请表,填写每个部分。如果申请人 是未成年人,则必须由其父母一方或经正式授权的代表签署申请表。
- 照片。一张近期护照尺寸的彩色照片,在浅色背景下拍摄,面朝前方,不戴深色或反光 眼镜,也不穿任何遮挡脸部轮廓的衣服。
- 护照申请人需提供过去五年内所有护照的原件及所有页面的复印件。最新护照的有效期 至少应与预计停留时间一致,且需包含两页空白页。
 - 接受学习、培训、志愿者活动或实习的证明。证明文件原件及复印件如下:
 - 被授权的教学中心录取,进行全日制学习课程。
 - 被研究或培训中心录取。
 - 被学生流动计划录取(在这种情况下,申请人还必须提供被学习中心录取的证明、已在家庭或机构找到住宿的证明,以及计划组织者承担费用的承诺)。
 - 根据签署的协议接受无薪实习。
 - 与负责志愿者计划的组织达成协议。
- 经济能力证明。需提供证明申请人(或其法定代表人或支持其的家庭成员)拥有足够经济能力支付学生及其随行家庭成员住宿和返回费用的文件原件及复印件。最低金额为西班牙公共多重效应收入指标(IPREM)的100%。在此基础上,第一位家庭成员需增加IPREM的75%,每位额外家庭成员需增加IPREM的50%。如能提供已预付全部住宿费用的证明,则可扣除此金额。外国文件必须经过认证或海牙认证,并在适用情况下,附上官方西班牙语译文。
- 健康保险。需提供与在西班牙获准运营的保险公司签订的公共或私人医疗保险证明原件 及复印件。保险单必须涵盖西班牙公共卫生系统承保的所有风险。
 如果申请人参加志愿者项目,除医疗保险外,还需提供该组织投保的民事责任保险单复 印件。
- 无犯罪记录证明。已达到法定年龄,申请停留期限超过180天的签证的申请人,必须提 交其过去5年居住国签发的无犯罪记录证明原件及复印件。外国文件必须经过认证或海 牙认证,并在适用情况下,附上西班牙语官方译文。
- 医疗证明。申请停留期限超过 180 天的签证的申请人,必须提交医疗证明原件及复印件,证明其未患有任何可能根据 2005 年《国际卫生条例》对公共卫生造成严重影响的疾病。外国文件必须经过认证或海牙认证,并在适用情况下,附上西班牙语官方译文。
- 领事馆辖区居住证明。申请人须提供其在领事馆辖区合法居住的证明,或本人在领事馆 辖区亲自上课的证明。
- 代理人身份及资格证明。如申请人为未成年人,需提交其父母一方的身份证件或护照复 印件,以及亲属关系证明文件的复印件。提交申请时须出示原件。如签证申请由代理人 提交,需提交代理人的身份证件或护照复印件,以及委托书或授权委托文件的复印件。 提交申请时须出示原件。外国文件必须经过认证或海牙认证,并在适用情况下,附上西 班牙语官方译文。
- 法定代表人授权书。如申请人为未成年人,需提供父母或监护人授权其临时移居西班牙 的授权书原件及复印件,并需经公证,且授权书需注明在西班牙负责照顾该未成年人的 人员。外国文件必须经过认证或海牙认证,并在适用情况下,附上西班牙语官方译文。
- 支付签证费。签证费约为 80 欧元。对于外国人, BLS 需要联系相关领事馆了解具体费用。

支付签证费。签证费约为 80 欧元。对于外国人,BLS 需要联系相关领事馆了解具体费用。 对于陪同学生的每位家庭成员,必须提交以下文件:

上面列出的文件为 1、2、3、6、7、8、9 和 12。如适用,还必须提供 10。
 此外,还需提供与学生亲属关系的证明文件(如适用,包括结婚证、未婚伴侣证明或出生证明)。外国文件必须经过认证或海牙认证,并在适用情况下,附上西班牙语官方翻译件。
 当需要评估申请时,领事馆可能会要求申请人提供补充文件或数据,也可能要求申请人前来面谈。

Page | 1

Required documents for the student Visa

Page | 2

- **National visa application form**. Each applicant must complete and sign a visa application, filling in each of its sections. If the applicant is a minor, one of their parents or a duly accredited representative must sign the application.
 - **Photograph**. A recent, passport-size, colour photograph, taken against a light background, facing forward, without dark or reflective glasses, or any garments concealing the oval of the face.
 - **Passport** Applicants are required to provide all original passports from the past five years and a photocopy of all the pages. The latest passport must be valid at least for the duration of the planned stay and contain two blank pages.
 - **Proof of acceptance for the study, training or volunteer activity or internship**. Original and a copy of the document proving:
 - Acceptance at an authorized teaching centre to carry out a full-time study programme.
 - Acceptance at a research or training centre.
 - Acceptance into a student mobility programme (in this case, the applicant must also provide proof of acceptance at a study centre, of having found accommodation with a family or at an institution, and the commitment of the organizer of the programme to bear the costs).
 - Acceptance for a non-remunerated internship on the basis of a signed agreement.
 An agreement with the organization responsible for the volunteer programme.
 - **Proof of financial means**. Original and a copy of the documents proving that the applicant (or their legal representative or the family member supporting them) has sufficient financial means to cover the expenses of the student's stay and return, as well as the stay and return of the family members accompanying them. The minimum required amount is equivalent to 100% of Spain's Public Multiple Effects Income Indicator (IPREM). To this amount must be added 75% of the IPREM for the first family member and 50% of the IPREM for each additional family member. If proof is provided that accommodation for the entire stay has been paid for in advance, this amount will be deducted. Foreign documents must be legalized or apostilled and, where applicable, must be submitted together with an official translation into Spanish.
 - Health insurance. Original and a copy of the certificate accrediting the public or private health insurance contracted with an insurance entity authorized to operate in Spain. The insurance policy must cover all the risks insured by Spain's public health system. If the applicant is participating in a volunteer programme, in addition to the medical

insurance, they must provide a copy of the civil liability insurance policy taken out by the organization.

- **Criminal record check certificate**. Applicants of legal age who apply for a visa for a stay of more than 180 days must submit the original and a copy of the criminal record check certificate(s) issued by their country or countries of residence for the past 5 years. Foreign documents must be legalized or apostilled and, where applicable, must be submitted together with an official translation into Spanish.
- Medical certificate. Applicants requiring a visa for a stay of more than 180 days must submit the original and a copy of a medical certificate accrediting that they do not suffer from any disease that could cause serious repercussions for public health pursuant to the 2005 International Health Regulations. Foreign documents must be legalized or apostilled

and, where applicable, must be submitted together with an official translation into Spanish.

- **Proof of residence in the consular district**. The applicant must provide proof of their legal residence in the consular district or that they are attending classes, in person, in the consular district.

Page | 3

- Proof of the representative's identity and capacity. If the applicant is a minor, it will be necessary to submit copies of the identity document or passport of one of their parents, as well as of the document constituting proof of kinship. The originals must be shown when submitting the application. If the visa application is submitted through a representative, a copy of the identity document or passport of the representative and of the power of attorney or document accrediting representation must be submitted. The originals must be shown when submitting the application. Foreign documents must be legalized or apostilled and, where applicable, must be submitted together with an official translation into Spanish.
- Authorization of legal representatives. If the applicant is a minor, it will be necessary to provide the original and a copy of the parents' or guardians' authorization of the minor's temporary relocation to Spain, certified by a notary, which must also name the individual who will be responsible for the minor in Spain. Foreign documents must be legalized or apostilled and, where applicable, must be submitted together with an official translation into Spanish.
- Payment of the visa fee. The visa fee is of an amount equivalent to 80 euros. For foreigners BLS need to contact respective consulate for the fees.

Payment of the visa fee. The visa fee is of an amount equivalent to 80 euros. For foreigners BLS need to contact respective consulate for the fees.

For each family member accompanying the student, the following must be submitted:

• The documents listed above as 1, 2, 3, 6, 7, 8, 9 and 12. Where applicable, 10 must also be provided.

Moreover, the certificates proving kinship with the student (marriage certificate, unmarried couple certificate, or birth certificate, as applicable) must be provided. Foreign documents must be legalized or apostilled and, where applicable, must be submitted together with an official translation into Spanish.

When necessary to assess the application, the Consular Office may request additional documents or data and may also ask the applicant to come in for a personal interview.